
Vážení spoluobčané, 
Na poslední schůzi OV 3.9. 2023 jsme řešili problematiku našeho návrhu 

umístění kontejnerů na tříděný odpad do nové lokality Na dolní peci. 
K diskuzi o dalším místu pro kontejnery na plasty a papír nás již v roce 2022 

vedla trvale přetížená stávající plocha u kulturního domu. Tamní kapacitu kontejnerů 
již v žádném případě nechceme rozšiřovat i s ohledem na blízké dětské hřiště a 
problematický vjezd. Od roku 2022 také značně vzrostl počet obyvatel Klenovky a je 
předpoklad, že bude růst i nadále po přistěhování občanů do části Třešňovka. 

Původní návrh Osadního výboru s umístěním kontejnerů u nové zástavby Na 
dolní peci vyústil v červenci v nesouhlas části místních obyvatel. Proti návrhu 
dokonce vznikla petice předaná Městskému Úřadu v Přelouči. 

  
Z diskuze o nastalé situaci na poslední schůzi OV vzešel tento bod zápisu: 

  
K požadavku na vyčlenění a zřízení plochy pro kontejnery na papír, plasty a sklo 
na pozemku p.č. 72/39 v k.ú. Klenovka pro 33 nových rodinných domů v nové 
zástavbě „Na dolní peci“, s jejímž umístěním vyjádřilo nesouhlas 18 majitelů 
rodinných domků v této lokalitě, proběhla při jednání Osadního výboru diskuse. 
Osadní výbor upravil na základě této diskuse žádost na MěÚ takto: 
- předseda OV nejprve projedná možnost úpravy umístění výše uvedené plochy 
na pozemku p.č. 72/39 mezi č.p. 95 a č.p. 126 vedle p.č. 72 
-     v lokalitě nebude umístěn kontejner na směsný odpad 
-          pro kontejnery bude zhotovena zpevněná plocha, 
-          stanoviště kontejnerů bude ohrazeno estetickým a proti povětrnostním 

podmínkám dostatečně odolným zastíněním. 
Protože se výše uvedenými body podstatně změnily okolnosti našeho záměru a 
protože rozhodnutí o zřízení nového místa pro sběr tříděného odpadu ovlivní 
všechny obyvatele, rozhodl se OV provést v celé obci anketu v níž se účastníci 
budou moci vyjádřit. Anketa začne v lokalitě nových domů. Pokud budou v této 
lokalitě občané s návrhem souhlasit, již se nebude pokračovat dále. 

  
Vzhledem k následnému  pokračování diskuse jsme došli k přesvědčení, že 

provedení ankety by ve finále postavilo proti sobě názor části nových obyvatel 
z Dolní pece proti ostatním. Mrzí nás některé radikální názory, které jsme 
vyslechli od poslední schůze z obou stran. Snažíme se přitom celý rok hlavně o to, 
aby se nově přistěhovalí obyvatelé co nejvíce sžili s obcí a jejím chodem. Také nám 
jde o to, aby se také co nejvíce zapojili do kulturních akcí. Nejlépe nejen jako jejich 
účastníci, ale aby se třeba zapojili s pomocí na organizaci, na brigádách a podobně. 

Klenovka funguje desítky let na principu, kdy se lidé zajímali nejen o prostor 
uvnitř svého plotu, ale byli k dispozici i pro své sousedy a neváhali připojit ruku k dílu 
i na při údržbě společných míst v obci. Vždyť většinu z nich kdysi sami vybudovali ve 
svém volném čase. Nové obyvatele je třeba k tomuto přístupu přitáhnout také, nikoli 
je odrazovat. 

  
Z výše uvedených důvodů se OV rozhodl ODLOŽIT provedení ankety minimálně 

o 1 rok. Zároveň prozatím stáhneme požadavek na MÚ na zřízení nového místa pro 
tříděný odpad. 

Stávajícímu místu odběru tříděného odpadu se zatím pokusíme odlehčit 
následujícími opatřeními: 



• budeme adresně apelovat na obyvatele, kteří nemají 
vyzvednutou popelnici na plasty a papír, aby si ji vyzvedli a 
používali. Je k vyzvednutí zdarma na Technických službách 
v Přelouči 

• Kontejnery budou výrazně označeny vysvětlujícím oznámením, 
že slouží zejména pro obyvatele Klenovky a ostatní se mají 
zbavovat svého odpadu v místě bydliště 

• Pokud bude někdo neznámý vyhazovat odpad na Klenovce, 
slušně ho vyzveme, aby to dále nedělal 

Za rok vyhodnotíme, jestli popsaná opatření pomohla. 
  
Děkuji 
Za Osadní výbor Klenovka 
Miroslav Šváb 
 


